

中国卫生事业管理

CHINESE HEALTH SERVICE MANAGEMENT

月刊 1985 年创刊 第 28 卷 2011 年 3 月

主管

四川省卫生厅

主办

中国卫生事业管理杂志社

协办单位

成都中医药大学附属医院
成都大学附属医院
重庆医科大学附属医院
德阳市人民医院

名誉主编

殷大奎 曹泽毅 卓凯星

主编

范昕建

副主编

石应康 郑小华

总发行人、社长

李晓淳

编辑部主任

刘书文

发行部主任

付亮

编辑

郭秀梅 方晓明 付亮
贾睿 李苑

英文编辑

饶朝龙

编委

马晓 方文均 方勇
毛萌 毛正中 王禄生
付华 任建新 刘兴柱
吕玉波 孙涛 朱士俊
李有柱 陈拥军 陈安民
陈志兴 周学东 易学明
林琦远 林曙光 钟森
罗五金 范兵 范关荣
姚大力 赵文清 赵鲁平
周京国 郝模 饶克勤
高宁 高建民 耿仁文
黄从新 景琳 廖斌
蔡仁华 雷跃昌 樊晋川
金家贵 樊均明 戴建平
唐刘红 赵聪

本刊版权归中国卫生事业管理杂志社所有
本刊所发表作品，不代表本编委会和编辑部观点，如有印刷质量问题，请向本刊发
行部调换

万方数据

目 次

探索与改革

- 新农合制度推行过程中对相关问题的规避 胡凌娟 李瑞峰 高莉敏(164)

- 转化医学研究的有效组织与创新管理 李会一 张勘 徐增光(166)

- 医院社会责任研究的问题与思路 徐爱军(169)

社区卫生服务管理

- "院办院管"及"统一管理"的社区卫生服务模式的 SWOT 分析 杨华杰,周志衡,李芳健等(172)

医院管理

- 基于过程视角的医疗服务质量评价实证研究 张群祥(176)

- 浅议电子病历与医疗质量过程控制 王帅 苏维(179)

- 医患矛盾的产生与和谐医患关系建立的探讨 高金庆 马旭之 杨威(181)

医疗市场

- 城镇职工重大疾病保障水平对比分析——江苏省三个样本市资料统计分析 周绿林 孙翠 刘石柱等(184)

- 城镇居民医疗保险中道德风险的防范与控制 李翔(186)

药事管理

- 北京市基层医务人员药品不良反应认知现状与对策研究 沈森(190)

卫生行政管理

- 关于医疗卫生体系中转诊研究的文献综述 甘筱青 高阔(193)

- 完善职业病劳动者工伤保险程序的若干思考 廖晨歌(196)

编辑出版	我国医疗卫生服务需求趋势的人口统计因素分析——劳动力人口应成为疾病防治的重点人群 魏晋才 薛公伟 陈奇策(198)
中国卫生事业管理杂志社	
电 话	山东省医疗事故技术鉴定档案管理现状调查分析 刘岩 张苏 赵芳等(201)
(028)86126443 86110812 86138809 E-mail: wssyglj@wssygl.com	
地 址	
四川省成都市下汪家拐街 19 号	
邮政编码	
610041	
发 行	
成都市邮局	
发行范围	
国内公开发行	
订 阅	
处 全国各地邮局	
邮发代号	
62—66	
印 刷	
成都双流鑫鑫印务有限公司	
出版日期	
2011 年 3 月	
国际标准刊号	
ISSN1004—4663	
国内统一刊号	
CN51—1201/R	
广告经营许可证	
5100004000361	
定 价	
7.00 元	
Sponsor	
Ministry of Health of the P. R. China Editor Publishing House of Chinese Health Service Management	
Tel	
(028)86126443 86110812 86138809 E-mail: wssyglj@wssygl.com	
Address	
19 Xia Wangjiaguast, Chengdu, Sichuan, P. R.C	
Post Code	
610041	
Domesitic	
China Local Post Office P. O. Code 62— 66	
Periodical Registration	
ISSN1004—4663 CN51—1201/R	
Price	
RMB 7.00 Percopy	
Publication Date	
March. 2011	
卫生法制	
安乐死与临终关怀的和谐统一 孟晶秋(204)	
基于软法为分析工具的新型农村合作医疗的法学考察 刘军 周建裕(206)	
代孕中的公正 陈少春 冯泽永 朱颖懿等 (209)	
农村卫生管理	
山东省农村地区门诊常见病可分流病种研究 王文华 尹爱田 宋春燕(212)	
不同筹资水平下新型农村合作医疗制度实施绩效的调查与评价 陈定湾 曾国经 刘盼盼(215)	
贫困农村地区高血压及其合并症的经济负担研究 崔颖 刘军安 叶健莉等(217)	
试论新农合定点医疗服务合同在规范供方行为中的作用 宋大平 王云屏 汪早立等(219)	
医学教育与科研管理	
医学教育的社会性思考 张永利 王妍 王芳等(221)	
临床教学医院研究生导师队伍建设的探讨 王瑛 邹小莉 李慧等(222)	
社会医学	
不同因素对农村校外青少年艾滋病知识水平的影响 吴翠平 娄晓民 梁利花等(224)	
湖北海南两省高校学生精神障碍住院资料对比分析 郑在激 龚勋 吕晖等(227)	
公共卫生管理	
中国指南开发现状分析与评价——影响力和时效性分析 郑志红 崔树起 黄芳等(230)	
发达国家健康管理经验对我们的启示 符美玲 冯泽永 陈少春 (233)	
大医学观视角下对构建和谐医患关系的新思考 胡荣山(237)	

CHINESE HEALTH SERVICE MANAGEMENT

VOL. 28 N1O. 3 ,2011 CONTENTS IN BRIEF

Discussion on evading related issues in implementing New Rural Cooperative Medical System.	Hu Ling-juan, et al. (164)
Discussing the effective organization and innovative management on research of translational medicine.	
.....	Li Hui-yi, et al. (166)
Thinking on the issues of hospitals' social responsibility.	Xu Ai-jun (169)
SWOT analysis on the community health service modes of "hospital-conducted and hospital-managed mode" and "unified management mode".	Yang Hua-jie, et al. (172)
Empirical study on medical care quality evaluation in view of process treatment.	Zhang Qun-xiang. (176)
Discussing the electronic medical records and process control on medical quality.	Wang Shuai, et al. (179)
Discussing the emergence of contradiction between doctors and patients and development of harmonious relationship.	
.....	Gao Jin-qing, et al. (181)
Comparatively analyzing medical insurance for urban employees on serious diseases based on data from three sample cities.	
.....	Zhou Lu-lin, et al. (184)
Discussing the prevention and control of moral hazard in medical insurances for urban residents.	Li Xiang. (186)
Studying on the status of grass-roots medical staffs' cognition on adverse drug reaction in Beijing and its countermeasures.	
.....	Shen Miao. (190)
Reviewing the literatures on referrals in medical service system.	Gan Xiao-qing, et al. (193)
Reflection of improving the injury insurance for workers with occupational diseases.	Liao Chen-ge. (196)
Analyzing the demographic factor of demand of health care services in China.	Wei Jin-cai, et al. (198)
Surveying the status of archives management of medical malpractice appraisement in Shandong Province.	
.....	Liu Yan, et al. (201)
Discussing the harmony and unity of euthanasia and hospice care.	Meng Jing-qiu. (204)
Studying the New Rural Cooperative Medical System based on the conception of soft law.	Liu Jun, et al. (206)
Discussing the justice in surrogacy.	Chen Shao-chun, et al. (209)
Studying on rural referral outpatients' common diseases in Shandong province.	Wang Wen-hua, et al. (212)
Surveying and evaluating the performance of implementing New Rural Cooperative Medical System with different kinds of financing.	Chen Ding - wan, et al. (215)
Studying the economic burden of rural poors with hypertension and its complications.	Cui Ying, et al. (217)
Discussing the role of medical service contract in regulating supplier's behaviors in New Rural Cooperative Medical System.	
.....	Song Da-ping, et al. (219)
Thinking on the sociality of medical sciences education.	Zhang Yong-li, et al. (221)
Discussing the team construction of tutors for graduate students in clinical teaching hospitals.	Wang Ying, et al. (222)
Discussing the impact of different factors on HIV/AIDS knowledge of rural adolescents out of school.	
.....	Wu Cui-ping, et al. (224)
Comparatively analyzing the inpatients' data of college students with psychonosema from Hubei and Hainan.	
.....	Zheng Zai-ji, et al. (227)
Analyzing and evaluating the influence and timeliness of developing clinical practice guidelines.	
.....	Zheng Zhi-hong, et al. (230)
Enlightenment from experiences of health management in developed country.	Fu Mei-ling, et al. (233)
Thinking on construction of harmonious relationship between doctors and patients in view of comprehensive medicine concept.	
.....	Hu Rong-shan. (237)